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Onderwerp Zaaknummer Uw kenmerk Datum 

Antwoord raadsvragen nav brief 
ontwikkelingen motie passend 

onderwijs 

3756449  18 juni 2024 

Geachte heer van der Pal, 

Vermeld altijd het zaaknummer als u contact opneemt met de gemeente. 

   

 Bezoekadres  E-mailadres 

 Burgemeester van der 
Dussenplein 1 

gemeente@hengelo.nl 

Telefoonnummer 

  14-074 

 

Wij hebben van u raadsvragen ontvangen n.a.v. onze antwoordbrief op de motie passend 
onderwijs. Bijgaand geven wij antwoord op uw vragen. 

 
1 Is het college bekend met het feit dat er geen eenduidige definitie gehanteerd 

wordt voor de term ‘thuiszitter’ waardoor er volgens de ene definitie 12 
thuiszitters in Twente zijn en de andere ongeveer 500? (3) D66 Hengelo 

onderschrijft de definitie van Ingrado, de landelijke vereniging voor 
leerplichtambtenaren: ‘Een thuiszitter is een leerling die langer dan vier weken 

niet ingeschreven staat op een school of niet naar school gaat zonder geldige 
reden.’  

Wij hebben in afstemming met de Samenwerkingsverbanden (SWV) geconstateerd dat wij 
dezelfde definitie als Ingrado hanteren. De aantallen, zoals aangegeven in onze vorige 

brief, zijn vanuit de schoolbesturen in afstemming met de afdeling leerplicht van de 
verschillende gemeentes doorgegeven aan de SWV en aan de inspectie van het onderwijs. 

 
2 U noemt alleen dat de aantallen doorgegeven zijn door de 

samenwerkingsverbanden. Welke definitie wordt door de 
samenwerkingsverbanden gehanteerd? D66 Hengelo is op de hoogte van 

meerdere gevallen die aan de definitie van Ingrado voldoen, maar niet 
geregistreerd zijn als thuiszitter.  

Zoals bij vraag 1 aangegeven hanteren de samenwerkingsverbanden dezelfde definitie als 
Ingrado.  

 
3 Is het college het met ons eens dat een thuiszit situatie van 4 weken of meer 

dusdanig zorgelijk is dat actie urgent is omdat dit ten koste gaat van het 
levensgeluk van het kind en ouders?  

Wij delen uw mening dat het ongewenst is dat leerlingen lang thuis zitten. Van de 
samenwerkingsverbanden begrepen wij dat de aantallen thuiszitters binnen de genoemde 

samenwerkingsverbanden significant lager zijn dan in de regio’s om ons heen. De 
betreffende leerlingen zijn zowel bij de betreffende schoolbesturen als de 

samenwerkingsverbanden in beeld en er lopen trajecten om deze leerlingen weer in een 
onderwijssetting te krijgen op basis van de ondersteuningsbehoefte. 
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4 Bent u het met ons eens dat hierdoor een (onnodig) zwaar beroep wordt gedaan 
op de jeugdzorg en dat hier een enorme kans ligt op een kostenbesparing op 

complexe zorg voor kind én gezin?  
Ook deze doelgroep maakt net als andere groepen gebruik van de jeugdzorg. Door meer 

preventieve inzet en interprofessioneel samenwerken kan worden bijgedragen aan het 
voorkomen van thuiszitten en zwaardere inzet van jeugdzorg.  

 
5 Bij de samenwerkingsverbanden zijn er meerdere signalen binnengekomen van 

ouders met de vraag waarom hun kinderen niet geregistreerd zijn als thuiszitters. 
Is het college hiermee bekend en wat is er met dit signaal gedaan? 

Uit navraag bij de beide samenwerkingsverbanden blijkt dat zij dit signaal niet herkennen.  
 

6 Een deel van de leerlingen valt uit door stress vanwege niet passend onderwijs en 
zou hierdoor niet geregistreerd hoeven worden als thuiszitter. Is het college het 

met ons eens dat het onwenselijk dat deze leerlingen onder de radar verdwijnen 
omdat dit ten koste gaat van een gezonde ontwikkeling, die wij willen geven, 

zoals geformuleerd in de Twentse Belofte? Weet het college waarom deze aanpak 
gehanteerd wordt en heeft het college enig zicht op het aantal leerlingen dat in 

een dergelijke situatie zit?  
Leerlingen hoeven niet geregistreerd te worden als thuiszitter als er sprake is van 

geoorloofd verzuim. Dat wil echter niet zeggen dat deze leerlingen niet in beeld zijn bij de 
scholen en samenwerkingsverbanden. De scholen, samenwerkingsverbanden en de 

gemeentelijke leerplicht teams maken de slag om te werken met schoolaanwezigheid. 
Hierin staat aanwezigheid centraal en is zorgelijk verzuim in een eerder stadium op te 

sporen. Dit sluit aan bij de doelen van de Twentse Belofte.  
 

7 D66 ziet het huidige aanbod als incidentele oplossingen voor een structureel 
probleem. Zo is de Lumis klas van Symbio en Brigantijn aanbod voor één dag in 

de week dat voor maximaal één leerjaar per leerling wordt aangeboden. Is het 
college het met recente onderzoeken (2) eens dat niet voldoende is om te 

voldoen aan de onderwijsbehoefte van deze leerlingen?  
Wij hebben deze vraag voorgelegd aan de betreffende schoolbesturen. Zij maken het 

onderwijskundig beleid. Zij geven aan dat er een beleid m.b.t. hoogbegaafdheid (HB) 
gehanteerd wordt, waarbij HB gericht aandacht krijgt op zowel de IKC’s, in de Lumisklas 

als het Lumiscollege. Dit beleid is volledig in lijn met de opdracht vanuit de minister van 
Onderwijs om het onderwijs inclusiever te maken. Iets wat in 2035 volledig gerealiseerd 

moet zijn.  
 

8 Is het college bereid om te onderzoeken hoe ze beter en kritischer kan 
samenwerken met de samenwerkingsverbanden voor beter passend onderwijs, 

met daarmee een potentieel aanzienlijke lastenverlichting voor de jeugdzorg?  
Wij werken in Twente al nauw samen met het onderwijs, de samenwerkingsverbanden en 

de jeugdzorgpartners binnen de Samenwerkingsagenda Twente. Daarnaast is dit ook 
onderwerp van gesprek binnen de Twentse Belofte. 

 
9 U schrijft in uw brief over de aanjaagsubsidie voor HB aanbod, waarmee het SWV 

VO2302 vijf initiatieven opzet. Welk structureel aanbod wordt met deze 
eenmalige subsidie gerealiseerd? Is er ook bekend of het SWV PO Twente Oost 

met de aanjaagsubsidie nieuw structureel aanbod gaat realiseren? En welke 
ondersteuning kan de gemeente hierin bieden? Zie ook de hiervoor genoemde 

vragen omtrent preventief (jeugdzorg)beleid. 
Wij hebben hiervoor navraag gedaan bij de beide samenwerkingsverbanden. De subsidie 

waaraan wij refereren in onze brief is een subsidie om bestaande initiatieven binnen het 
SWV VO2302 sterker te verankeren. Het gaat niet om nieuwe initiatieven.  

SWV PO Twente Oost heeft de HB subsidie in beleid bij zowel de schoolbesturen als op het 
niveau van het SWV ingezet. De op te zetten tussenvoorziening, waarnaar wij verwijzen in 
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onze brief van 27 februari, is daar onder andere een onderdeel van. Het 
samenwerkingsverband treedt in overleg met de betrokken gemeentes hierover. 

Gezamenlijk bepalen wij dan wat ieders rol hierin gaat zijn. 
  

10 Klopt het dat een bovengemiddeld deel van de leerlingen op de 
begaafdheidsprofielscholen in en om Hengelo afzakt naar een lager niveau?  

Dit signaal is bij SWV VO2302 niet bekend. Bij de havo/vwo scholen die binnen hun setting 
een aanbod hebben voor meerbegaafde leerlingen wijken de cijfers niet af van de reguliere 

havo/vwo scholen in de regio. 
 

11 U geeft in uw brief aan dat er veel PO leerlingen zijn die 
hoogbegaafdheidsgerelateerde jeugdzorg ontvangen. Kan u het woord ‘veel’ 

nader specificeren? Hoe zit het met deze aantallen bij VO?  
Het SWV PO Twente Oost heeft bij Kennispunt gegevens opgevraagd over aantallen 

leerlingen binnen het SWV, die gebruik maken van aan HB gerelateerde aanbieders. Hieruit 
blijkt dat er in schooljaar 2022-2023 ca. 140 leerlingen binnen het SWV hiervan gebruik 

hebben gemaakt. Wij weten de aantallen voor het VO niet.  
 

12 We weten dat bij steeds meer leerlingen op het VO mentale problemen spelen. 
Klopt het dat de zorg bij de hoogbegaafde leerlingen, door het stapelen van 

problemen, complexer en daarmee ook duurder is? Hebben we enig inzicht in de 
kosten hiervan? Wordt deze zorg volledig vergoed? 

Deze problemen zijn voor alle leerlingen op ieder niveau complex en zorgelijk. In de 

breedte is er voor deze doelgroep wellicht een kleiner passend aanbod in de hulpverlening 

dat maakt dat het complexer is om geschikte hulpverlening te vinden. 

 
Wij begrijpen uit uw vragen de zorg om thuiszittende leerlingen en de aandacht voor 

hoogbegaafdheid. Wat wij, de schoolbesturen en de samenwerkingsverbanden allemaal al doen 
omtrent het voorkomen en ondersteunen van thuiszittende leerlingen is echter veelomvattend. Dit 

onderwerp leent zich om die reden voor een gesprek. Zo hebben de beide 
samenwerkingsverbanden en de schoolbesturen aangeboden om in een persoonlijk gesprek het 

uitgezette beleid nader toe te lichten.  
 

 
Met vriendelijke groet, 

Burgemeester en wethouders van Hengelo, 
de secretaris,    de burgemeester, 

 
De heer J. Eshuis                                 De heer S.W.J.G Schelberg 


